不同条件下惊现图像之间意外重叠！北华大学医学技术学院论文研究被质疑
洞察学术2025-04-04 09:51:06澳大利亚
近日，一篇发表在Scientific Reports (2023)刊上的标题为"Inhibitory effects of Schisandrin C on collagen behavior in pulmonary fibrosis“五味子丙素对肺纤维化胶原行为的抑制作用（DOI：10.1038/s41598-023-40631-6）的研究论文被知名学者Sholto David指出图像之间意外重叠，本应显示不同的治疗条件。该论文由来自北华大学医学技术学院分子生物检测技术系；北华大学药学院药理学教研室；北华大学附属医院手外科的作者Mingchen Xu , Chenghe Zhao , Haiming Song , Chunmei Wang , He Li , Xudong Qiu , He Jing , Wenyue Zhuang共同完成。

通讯作者：Wenyue Zhuang（北华大学医学技术学院分子生物学检测技术系）
[image: ]
2025年4月Sholto David在pubpeer上提出以下多组质疑：
图 2：图像之间意外重叠，本应显示不同的治疗条件。我添加了黄色形状来显示我的意思。请作者检查并发表评论？
[image: ]
图 5 和图 6 ：在对垂直拉伸进行轻微调整后，Western blot 结果比预期更相似。我添加了红色矩形来显示我的意思。在ImageTwin.ai的帮助下进行识别。
请作者检查并评论一下好吗？
[image: ]
另请参见图 7B：
[image: ]
另请参见图 4C和图 6A：
[image: ]
吉林省卫生科技能力提升项目（2021JC086）、吉林省科技发展计划项目（YDZJ202201ZYTS637）、北华大学研究生创新计划项目（2022[025]）、北华大学医学技术学院“迈瑞”科研创新项目（2022）资助
[image: ]
信息链接：
https://pmc.ncbi.nlm.nih.gov/articles/PMC10439186/#notes2
https://pubpeer.com/publications/38DDC5AE9D9C0F7DBE5FD24A65C8A4#

免责声明：
本文所涉及的信息均来自公开的学术网站和相关资料，力求内容准确可靠，但无法对其完整性、真实性或时效性作出绝对保证，仅供学术参考。如发现内容存在问题或有纰漏之处，请及通过私信联系我们(QQ: 3926830335)，以便及时核实和修正。
#北华大学
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Also see Figure 4C and Figure 6A:
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Figure 2: Unexpected overlap between images that should show different treatment conditions. I've added the
yellow shapes to show where | mean. Would the authors please check and comment?
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Figure 2. Sch C attenuates pathologic changes in BLM-induced mice. (A) Histopathological characteristics
of mouse lung tissue sections were used for staining with hematoxylin-eosin (HE, x200 magnification).

(B) Collagen fibers (Blue color) in mouse lung tissue sections were visualized by Masson’s staining (x200
‘magnification). (C) Collagen type I (Orange or red color) and Collagen type JiL (Green color) in mouse lung
tissue sections were showed by Sirius Red staining (x200 magnification).




image3.png
Figure 5 and Figure 6: Western blots are more similar than expected after a slight adjustment to vertical stretch.

I've added the red rectangles to show where | mean. Identified with the help of ImageTwin.ai.

Would the authors please check and comment?

LOX/ § -actin

N
S

Sch C(mg/kg) s & e S
Sch C(mg/kg)

Figure 5. Sch C inhibits the level of LOX in BLM-stimulated mice. (A) Content of LOX. (B) Relative expression
of LOX mRNA. (C) Relative expression of LOX protein. The data were normalized to the intensity of B-actin and
are expressed relative to the value of the CON group. Data were presented as the means +SD (n>3). *P<0.05,
**P<0.01, **P<0.001 vs CON group; “P<0.05, *P<0.01, ***P<0.001 vs MOD.
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Figure 6. Sch C down regulated the TGF-B,/Smad2/3 and TNF-a/JNK signaling pathways in BLM-stimulated
‘mice. (A) Western blot bands of TGE-f, /Smad2/3 signaling pathways proteins in lung tissue of mice. (B)
Western blot bands of TNF-a/JNK signaling pathways proteins in lung tissue of mice. The data were normalized
to the intensity of B-actin. Data were presented as the means +SD (n=3). *P<0.05, **P<0.01, ***P<0.001 vs
‘CON group; "P<0.05, “P<0.01, **P<0.001 vs MOD, ns, non-significant.
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Also see Figure 7B:
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